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Kmalu pol milijarde
dolarjev izvoza
Predsednik republiškega izvršnega sveta
Dušan Šinigoj obiskal uspešno bežigrajsko
delovno organizacijo

Ni bilo naključje, da je pred-
sednik republiškega izvršnega
sveta Dušan Šinigoj obiskal
SMELT. Ta organizacija je v
enaindvajsetih letih svojega
obstoja pokazala in dokazala.
da je sposobna narediti marsi-
kaj, kar se drugim zdi skoraj
nemogoče. Projekti, za katere
so bili zadolženi smeltovci, so
bili skoraj vedno izgotovljeni v
določenem roku, kasneje pa
investitorji niso imeli težav za-
radi pomanjkljivosti, ki se de-
nimo pri gradnjah tovarn po-
kažejo šele ko steče proiz-
vodnja.

To Smelt dosega zaradi tim-
skega pristopa k problemu,
pri čemer pa ima vsak njegov
strokovnjak še vedno dovolj
kreativnih možnosti za iskanje
najboljših rešitev. Žal je, kot je
v razgovoru s tovarišem Šini-
gojern in predstavniki obč.
skupščine Bežigrad, dejal di-
rektor Anton Žagar, pri naših
strokovnjakih še vse preveč
prisoten intelektualni indivi-
dualizem, kar povzroča tu in
tam tudi neprijetne situacije.
Prav ti posamezniki, ki se ne
morejo vključiti v timsko delo
kolektiva, so tudi vir govoric,
če.š da v SMELTU ni samo-
upravljanja, da vlada diktator,
itd....

Vendar pa se te govorice hi-
tro spremene v milne mehur-
čke, ko pogledamo delo te po-
membne izvozno usmerjene
organizacije. Letno SMELT
pripravi 50 do 60 ponudb.
Čeprav ne uspe na vseh na-
tečajih, pa s! je tako pridobil
bogate izkušnje pri poslova-
nju s tujino, kar se mu sedaj
bogato obrestuje.

Kot je bilo poudarjeno v raz-
govoru, je njihovo znanje ta-
.kšno, da so sposobni zgraditi
kakršnokoli tovarno kjerkoli v
svetu. To jim omogoča tudi te-
sno sodelovanje s tistimi to-
varnami, ki že imajo vpeljano
podobno proizvodnjo oziroma
tehnologijo. Žal pri tem sode-
lovanju dohodkovni odnosi
vse prepočasi prodirajo s pa-
pirja v življenje.

Zaradi uspehov, ki jih doživ-
Ijajo, so tudi njihovi plani do-
kaj smeli. Začeli so z gradnjo

poslovne stavbe, v kateri bodo
zaposlili 550 strokovnjakov.
Računajo, da bodo ti strokov-
njaki ob korfcu srednjeročne-
ga obdobja 1986/90 letno
u§tvarili za pol milijarde dolar-
jev izvoza, kar naj bi predstav-
Ijalo kar 75 odstotkov njihove-
ga celotnega prihodka.

Doma pa svojo dejavnost
usmerjajo zlasti na Kosovo,
kjer so že podpisali pogodbo
za gradnjo nove pekarne.

Zanimivi so tudi podatki o
rezultatih njihovega poslova-
nja v preteklih letih. Celotni
prihodek je bil lani kar trikrat
večji kot leta 1983, pri čemer
je bil dohodek kar 62 odstot-
kov celotnega prihodka, aku-
mulacija pa 78-odstotna. Pov-
prečni osebni dohodek pa je
bil komaj 43.180 dinarjev. Za-
pisali smo komaj, kajti v 320
članskem kolektivu je kar 90
delavcev z visoko izobrazbo
oziroma akademskimi naslovi
magister ali doktor znanosti,
40 delavcev pa ima višjo izo-
brazbo. Nekvalificiranih oziro-
ma kvalificiranih v kolektivu
praktično ni, Še podatek: v tu-
jini imajo trenutno za okoli
300 milijonov dolarjev poslov,
torej milijon na vsakega zapo-
slenega!

Dušana Šinigoja je zlasti za-

nimalo, kako se bo SMELT lo-
til sanacije IMV, kajti poudaril
je, da je sedanji predsednik
poslovodnega odbora, ki mo-
ra izpeljati sanacijo novomeš-
kega giganta, njihov človek, to
pomeni, da je celoten SMELT
zadolžen za uspešen projekt
sanacije.

Predstavniki SMELTA so za-
trdili, da so se dela lotili profe-
sionalno, da so stopili v stik z
mnogimi domačimi in tujimi
konsultantskimi organizacija-
mi in da pač poskušajo rešili
kar se rešiti da. Gre za to, kot
so dejali, da je v preteklosti
bilo podpisanih več pogodb s
tujimi partnerji, ki praktično
postavljajo IMV v kolonialno
odvisnost in ki jih noben go-
spodarstvenik, ki se količkaj
spozna na svoje delo, ne bi
smel poklicati. Prav tako so
oostro krittzirali dosedanje
ekipe, ki so skušale sanirati
IMV, saj so po njihovi oceni
veliko govorile, a malo storile,
istočasno pa je vsaka od njih
imela pri sanaciji take ali dru-
gačne interese. Tudi SMELT
jih ima! Le da so njegovi v
tem, da sanacijo uspešno
izvede in si s tem pridobi še
več ugleda, ne le doma pač pa
tudi v tujini. Ali mu bo uspelo,
pa bomo videli konec leta, ko
poteče rok za sanacijo novo-
meškega izgubarja, ki so mu
doslej različne »babice« kroji-
le usodo in situacijo le še bolj
zapletale. A. DVORŠAK


